
PROTOKÓ Ł NrXLVI/2018 
z sesji Rady Gminy Świdwin 

odbytej w dniu 29 czerwca 2018 r. 

Stan radnych.....................................15 
Obecnych na sesji 	 12 

Lista obecno ści stanowi załącznik do protoko łu. 

Ad. 1. OTWARCIE I STWIERDZENIE QUORUM 

Na podstawie art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorz ądzie gminnym 
otwarcia XLVI/2018 Sesji Rady Gminy Swidwin dokona ła Przewodnicząca Rady - Pani Anna 
Olejniczak. 
Przewodnicząca Rady Gminy Swidwin powita ła radnych, so łtysów oraz zaproszonych go ści: 

- Panią  Halinę  Czaj kowską  - Sekretarz Gminy Świdwin 
- Panią  Renatę  Kamińską  - Skarbnik Gminy Swidwin 
- Pana Ryszarda Miedzika - Radnego Rady Powiatu w Swidwinie 
- Pana Jacka Czyżewskiego - Naczelnika Wydzia łu Prewencji KPP w Swidwinie 
- Panią  Iwonę  Bobik - Zastępcę  Kierownika Gminnego O środka Pomocy Spo łecznej w 
Swidwinie 
- Panią  Martę  Jalowską  - Dyrektor Publicznej Szko ły Podstawowej w Bierzwnicy 
- Pana Jakuba Szynkowskiego - Dyrektora Publicznej Szko ły Podstawowej w Lekowie 
- Panią  Dorotę  Adamiak - Kierownik Ref. O światy i Promocji UG Swidwin 
- Pana Sebastiana Basiejko - Kierownika Ref. Kultury, Sportu i Zdrowia UG Swidwin 
- Panią  Annę  Pietrykę  - Kierownik Ref. Rolnego, Ochrony Srod. i Gosp. Komunal. UG Swidwin 
- Pana Rafała Terleckiego - Prezesa Gminnego Zak ładu Gospodarki Komunalnej w Swidwinie 

Na podstawie listy obecno ści stwierdzono quorum do podj ęcia prawomocnych uchwa ł . 

Ad. 2. ZATWIERDZENIE PROTOKOŁU Z OSTATNIEJ SESJI 

Przewodnicz ąca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że protokó ł  z sesji 
Nr XLV/2018 z dnia 29.05.2018 r. wy łożony był  do wglądu w Biurze Rady i do momentu 
rozpoczęcia sesji nie wp łynęły żadne uwagi do protoko łu. Radni w głosowaniu jawnym przyj ę li 
protokó ł  jednogłośnie, stosunkiem głosów „za" - 12. 

Ad. 3. PRZYJĘCIE WNIOSKÓW DO PORZĄDKU OBRAD 

Przewodnicz ąca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że porządek obrad podany był  w 
zaproszeniach na Sesj ę, jednak zaistniała konieczno ść  zmiany w porządku obrad. 
Przewodnicząca zaproponowała, by w punkcie „7. Podj ęcie uchwał" wprowadzić  uchwałę  w 
sprawie przyj ęcia projektu Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie 
gminy Swidwin celem przes łania projektu do zaopiniowania przez organ nadzoru. Radni nie 
wnieś li uwag do zmienionego porz ądku obrad. Wobec braku uwag Przewodnicz ąca stwierdzi ła, 
że zaproponowany porz ądek obrad jest porządkiem obowiązuj ącym. 



Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 
2. Zatwierdzenie protoko łu z ostatniej sesji. 
3. Przyj ęcie wniosków do porządku obrad. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Czas dla samorządów. 
6. Sprawozdanie Przewodnicz ących Komisji Rady Gminy oraz Wójta Gminy z prac w okresie 
między sesjami. 
7. Podj ęcie uchwał : 

1) w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę  nieruchomo ści w Swidwinie przy ul. 
Spółdzielczej; 

2) w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwole ń  na sprzedaż  napojów alkoholowych na 
terenie Gminy Swidwin; 

3) w sprawie wprowadzenia w okre ślonych miejscach publicznych na terenie Gminy 
Swidwin odstępstwa od zakazu spo żywania napojów alkoholowych; 

4) w sprawie przyj ęcia projektu Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków 
na terenie gminy Swidwin; 

5) w sprawie dokonania zmian w bud żecie gminy na rok 2018. 
8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
9. Wolne wnioski. 
10. Zakończenie. 

Ad. 4. INTERPELACJE I ZAPYTANIA RADNYCH 

Pani Bożena Wieczorek poprosiła o interwencj ę  w sprawie chodnika w Kl ępczewie, który był  
wykonany przez firm ę  zewnętrzną . Chodnik by ł  już  kilkakrotnie poprawiany, ale obecnie znowu 
zawali ł  się  w dwóch miejscach. Radna poprosi ła by pracownik ds. budownictwa sprawdzi ł  
dokumenty dotyczące gwarancji, bo uwa ża, że powinna być  ona przedłużona ze względu na 
kilkakrotną  naprawę . 

Pani Iwona Piotrowicz poprosi ła o informacj ę  na temat kanalizacji dla miejscowo ści 
Niemierzyno i Bystrzyna, gdyż  sprawa jest ważna dla mieszkańców, a przypomina o niej od 
kilku lat. Radna wie, że projekt jest realizowany, ale ponieważ  zbliża się  przerwa urlopowa 
chciałaby wiedzieć  jakie są  plany i czy jest szansa na to, żeby te projekty z powodzeniem by ły 
zrealizowane. 

Pan Krzysztof Kaszuba poinformował , że w dniu wczorajszym odby ło się  zebranie w 
spółdzielni eksploatacyjnej w Kl ępczewie, na którym mieszkańcy podnieś li sprawę  dróg na 
osiedlu. Znajduj ą  się  tam także drogi gminne, które podczas objazdu dróg gminnych widzia ła 
Komisja Rolnictwa. Mieszkańcy domagaj ą  się, by je naprawi ć . Jedna z nich zbudowana z p łyt 
wymaga podniesienia, a na pozosta łych kawałkach dróg gminnych nale ży uzupełnić  ubytki. 

Ad. 5. CZAS DLA SAMORZĄDÓW 

Pan Zbigniew Niedzia łek, So łtys so łectwa Stary Przybys ław poprosi ł  wszystkich so łtysów z 
gminy Swidwin oraz radnych, by po Sesji Rady Gminy pozostali na sali, poniewa ż  chciałby 
przekazać  informacje odno śnie biokompostowni, która ma powsta ć  w Starym Przybysławiu. 
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Ad. 6. SPRAWOZDANIE PRZEWODNICZĄCYCH KOMISJI RADY GMINY ORAZ 
WÓJTA GMINY Z PRAC W OKRESIE MI ĘDZY SESJAMI 

Pani Anna Olejniczak - Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że w okresie 
międzysesyjnym Rada obradowa ła na jednym wspólnym posiedzeniu w dniu 2 1.06.2018 r., na 
którym Prezes GZGK Sp. z o.o. w Swidwinie przedstawi ł  projekt regulaminu dostarczania wody 
i odprowadzania ścieków na terenie gminy Swidwin oraz omówione zosta ły projekty uchwa ł  na 
dzisiejszą  Sesj ę  Rady Gminy Swidwin. 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska w imieniu Wójta przedstawi ła informacj ę  z 
działalno ści w okresie mi ędzy sesjami: 

Zadania realizowane przez Referat Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gosp. Komunalnej 
w bieżącym okresie: 

- w dniu 29.05.2018 r. Wójt Gminy Świdwin podał  do publicznej wiadomo ści w formie 
obwieszczenia informacj ę  o przystąpieniu do przeprowadzcnia oceny oddzia ływania na 
środowisko i rozpocz ęciu procesu udziału spo łeczeństwa w ramach post ępowania w 
sprawie wydania decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach dla planowanego 
przedsięwzięcia pod nazwą  „Budowa kompostowni odpadów biodegradowainych w 
Starym Przybys ławiu" 

- wniosek na usuwanie barszczu Sosnowskiego z terenu gminy Swidwin jest obecnie 
weryfikowany w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Srodowiska i Gospodarki Wodnej w 
Szczecinie Biuro Koszalin 

- ogłoszono zapytanie ofertowe na usuwanie barszczu Sosnowskiego. Oferty mo żna 
składać  do 02.07.2018 r. 

- złożono dwa wnioski w Komendzie Powiatowej Policji w Swidwinie w sprawie 
naruszenia ustawy o ochronie zwierz ąt: 
- pierwszy dotyczył  porzucenia psa 
- drugi dotyczył  zabicia dwóch psów i próby zabicia trzeciego 

- w miejscowo ściach: Bystrzyna, Rogalino, Krosino, Bierzwnica, Lipce i Kiuczkowo 
poprawiono nawierzchni ę  drogi za pomocą  równiarki 

- w miejscowo ściach Cieszeniewo i Kluczkowo wykonano napraw ę  nawierzchni dróg 
poprzez uzupe łnienie ubytków kamieniem t łuczonym w ilo ści 90 ton 

- przyj ęto ponad 100 wniosków na szacowanie szkód powsta łych w związku z 
niekorzystnym zjawiskiem atmosferycznym w postaci suszy; w sk ład Komisji powołanej 
przez Wojewodę  Zachodniopomorskiego na wniosek Wójta Gminy Swidwin, w zwi ązku 
z ogłoszoną  klęską  suszy, wchodzą : 
1. Stanisław Tyszkiewicz 	- kierownik ODR 
2. Mieczysław Kozicki 	- przedstawiciel ODR 
3. Kamil Obodziński 	- przedstawiciel ODR 
4. Władysław Bieniek 	- przewodniczący Powiatowej Rady Izb Rolniczych 
5. Edyta Jaroszewska-Nowak - cz łonek Powiatowej Rady Izb Rolniczych 
6. Anna Pietryka 	- kierownik ref. roi. UG Swidwin 
7. Artur Poliński 

	

	- podinsp. ds. gospodarowania mieniem komunalnym 
UG Swidwin 

W obecnej chwili nie jest przekroczony wska źnik ujemnego bilansu wodnego na 
kukurydzę  oraz ziemniaki, i te uprawy nie b ędą  szacowane. Sytuacja ta mo że ulec zmianie przy 
opublikowaniu w kolejnym okresie raportowania wska źnika bilansu wodnego. 

Szacowaniu będą  podlegały trwale użytki zielone czyli łąki i pastwiska, zbo ża jare, zboża 
ozime, rzepak i rzepik, krzewy owocowe, truskawki, drzewa owocowe. 



Komisja szacuj ąca rozpoczyna swoje dzia łania od 02.07.2018 r. Wnioskodawcy b ędą  
powiadamiani o lustracji plantacji telefonicznie. Szacowanie szkód b ędzie odbywać  się  
sołectwami. 
Poproszono sołtysów o rozpropagowanie informacji w śród rolników o możliwości składania 
wniosków o szacowanie. 

Ze względu na dużą  ilość  złożonych wniosków Przewodniczący Komisji prosi aby 
właściciele upraw pozostawiali pasy kontrolne na plantacjach, które wymagaj ą  zbioru. 

Wojewoda Zachodniopomorski przes łał  informacj ę  o pomocy ze środków krajowych dla 
producentów rolnych poszkodowanych w wyniku suszy. Rolnicy poza odszkodowaniem z 
zakładów ubezpieczeń  mogą  ubiegać  się  w ramach obowi ązuj ących przepisów o: 

• kredyt na wznowienie produkcji rolnej w wysoko ści 0,5 oprocentowania, 
• udzielenie pomocy przez Prezesa KRUS w op łacaniu składek na ubezpieczenie spo łeczne 

oraz regulowaniu zaleg łości z tego tytu łu w formie odroczenia terminu p łatno ści składek 
i rozłożenia ich na raty, a tak że umorzenie w ca łości lub w części, 

• zastosowanie przez Krajowy O środek Wsparcia Rolnictwa odroczenia i roz łożenia na 
raty płatno ści z tytułu umów sprzedaży i dzierżawy nieruchomo ści Zasobu Własno ści 
Rolnej Skarbu Państwa oraz ulg w op łatach czynszu, a tak że umorzenia raty p łatno ści 
czynszu z tytułu umów dzierżawy, 

• udzielenie ulgi w podatku rolnym przez Wójta na podstawie ustawy Ordynacja 
podatkowa 

- w dniu 2 1.06.2018 r. odby ły się  dwa przetargi na sprzeda ż  dwóch działek w Smardzku z 
przeznaczeniem na budow ę  garaży; uzyskana kwota wynios ła 1.672,00 zł  

- ogłoszono przetarg ograniczony dla rolników indywidualnych na dzier żawę  części działki 
nr 2 w Berkanowie; powierzchnia do wydzier żawienia wynosi 0,9718 ha; przetarg 
odbędzie się  w dniu 09.08.2018 r. 

Zadania realizowane przez Referat Kultury, Sportu i Zdrowia w bie żącym okresie: 

- dowóz uczniów z terenu gminy Świdwin do szkó ł  specjalnych w S ławoborzu i Świdwinie 
- dowóz pensjonariuszy do Środowiskowego Domu Samopomocy w Kl ępczewie 
- bieżąca obsługa świetlic gminnych (wynajem, zaopatrzenie w opal, drobne naprawy) 
- usunięcie awarii kanalizacji w świetlicy w Rusinowie 
- bieżąca obsługa hali sportowej w Lekowie 
- realizacja zadania w ramach powszechnej nauki p ływania 
- realizacja zadania w zakresie us ług stomatologicznych na rzecz dzieci i m łodzieży ze 

szkół  Gminy Swidwin 
- nadzór nad realizacj ą  zadań  z funduszy so łeckich 
- przygotowanie wniosku na dofinansowanie kosztów kszta łcenia m łodocianych 

pracowników za okres 01.05-31.05.2018 
- przygotowanie prognozy wysoko ści środków funduszu pracy z przeznaczeniem na 

dofinansowanie pracodawcom kosztów kszta łcenia młodocianych pracowników na lata 
2019-2022 

- przygotowanie wycieczki do Warszawy dla 50 uczniów ze szkó ł  gminnych; inicjatorem i 
częściowo sponsorem wyjazdu by ła poseł  Pani Małgorzata Golińska; podczas 
dwudniowego pobytu dzieci mia ły okazj ę  zwiedzić  stare miasto oraz Sejm RP 

- pomoc i obsługa imprez so łeckich 
- pomocy przy organizacji obchodów Dnia Dziecka - Piknik rodzinny w Krosinie, 

06.06.2018 r. 
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- organizacja fina łu Powiatowych Rozgrywek Pi łki Nożnej Młodzików - boisko w 
Krosinie 11.06.2018 r. 

- organizacja wyjazdu na Mi ędzynarodowy Turniej Pi łki Nożnej Dzieci - Sanitz, 22-
24.06.2018 (18 dzieci + 3 opiekunów) 

- wspó łorganizacja wraz z TPD oraz Gmin ą  S ławoborze Pikniku Rodzinnego z udziałem 
przedszkolaków z terenu województwa zachodniopomorskiego (900 uczestników) - 
wydarzenie pod patronatem Pani Prezydentowej Agaty Kornhauser-Duda 

- z łożono wnioski do Powiatowego Urzędu Pracy o zwrot cz ęści kosztów poniesionych w 
związku z zatrudnieniem osób bezrobotnych 

- przygotowanie sprawozdania z realizacji zada ń  w zakresie osób skazanych 
- trwaj ą  przygotowania do organizacji IX Rusinowskiego Lata z Folklorem - 30.06.20 18 r. 
- Gminie Świdwin przyznano 5 grantów so łeckich; w dniu 27.06.2018 r. podpisano 

umowy: 
- Sołectwo Rogalino - 10.000 z ł  (budowa wiaty rekreacyjnej w miejscowo ści Rogalino) 
- So łectwo Lekowo - 10.000 z ł  (remont OSP Lekowo) 
- So łectwo Smardzko - 10.000 z ł  (organizacja miejsca integracyj no-rekreacyj nego 

społeczno ści lokalnej w miejscowo ści Smardzko) 
- So łectwo Krosino - 9.906,92 z ł  (utwardzenie części drogi dojazdowej do boiska 30m) 
- Sołectwo Oparzno - 10.000 z ł  (stworzenie przestrzeni wypoczynkowo-integracyjnej o 

charakterze wielopokoleniowym) 

- Gmina Świdwin otrzymała dofinansowanie w kwocie 20.000 z ł  z przeznaczeniem na 
poprawę  infrastruktury sportowej w 2018 r. - Remont pomieszcze ń  sanitarnych przy Sali 
gimnastycznej w Szkole Podstawowej w Bierzwnicy (05.07.20 18 r. podpisanie umowy) 

- przyznano dofinansowania z Ministerstwa Sportu dla Uczniowskich Klubów Sportowych 
w ramach Programu KLUB na rok 2018: 
- UKS Rega Bierzwnica - 15.000 z ł  
- UKS Ayatar Lekowo - 15.000 z ł  

Zadania realizowane przez Referat O światy i Promocji w bieżącym okresie: 

- przygotowano projekt uchwa ły w sprawie ustalenia wysoko ści stawek dodatków oraz 
szczegó łowych warunków ich przyznawania, sposobu obliczania wynagrodzenia za 
godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw oraz nagród i innych 
świadczeń  wynikaj ących ze stosunku pracy dla nauczycieli zatrudnionych w szko łach i 
oddziałach zerowych prowadzonych przez gmin ę  Swidwin 

- przygotowanie wniosku o udzielenie dotacji celowej na wyposa żenie szkó ł  w 
podręczniki, materia ły edukacyjne lub ćwiczeniowe w szko łach podstawowych i klasach 
gimnazjalnych 

- udział  w zakończeniu roku szkolnego i przedszkolnego 2017/2018 
- udział  w posiedzeniu Komisji Konkursowej na dyrektorów szkó ł  z terenu gminy Świdwin 

(25.06.20 18 r.) 
- przygotowania zaproszeń , podziękowań  itp. w związku z organizacj ą  IX Rusinowskiego 

Lata z Folklorem 
- udział  w konferencji podsumowuj ącej pierwszy rok działania Rady Edukacyjnej 

zorganizowanej prze Kuratorium O światy w Szczecinie (26.06.20 18 r.) 

W dniu 25.06.20 18 r. odby ły się  trzy konkursy na Dyrektora Publicznej Szko ły Podstawowej 
w Oparznie, Lekowie i Bierzwnicy. Dwa konkursy zosta ły rozstrzygnięte i wyłoniono kandydata 



na dyrektora PSP im. Ziemi Świdwińskiej w Lekowie. Zosta ła wyłoniona kandydatura Pani 
Danuty Bywalec. Natomiast w PSP w Bierzwnicy wy łoniono kandydaturę  Pani Marty 
J alowskiej. 

Konkurs na dyrektora PSP w Oparznie nie wy łonił  kandydata i tym samym konkurs zosta ł  
nierozstrzygnięty, z uwagi na złożoną  w dniu 25.06.2018 r. pisemną  rezygnacj ę  z udziału w 
postępowaniu konkursowym przez kandydatk ę , która wcze śniej złożyła swoj ą  ofertę . 

W dniu 28.06.2018 r. zosta ł  ogłoszony kolejny konkurs na dyrektora PSP w Oparznie. Oferty 
można składać  do 16.07.20 18 r. 

Zadania realizowane przez Stra ż  Gminną  w bieżącym okresie: 

- zadania stale zgodnie z ustaw ą  o strażach gminnych 
- nadzór nad pracami remontowymi i porz ądkowymi na terenie gminy: 

- budowa chodnika w miejscowo ści Lipce 
- montaż  balustrad betonowych na pojemniki do selektywnej zbiórki odpadów w 

miejscowo ści Lipce 
- budowa chodnika w miejscowo ści Bełtno 
- utwardzenie z kostki brukowej pod wiat ą  znajduj ącą  się  przy placu zabaw w 

miej scowo ści Be łtno 
- bieżące naprawy nawierzchni dróg gminnych poprzez uzupe łnianie ubytków kli ńcem 
- budowa chodnika w miejscowo ści Kluczkowo 

Zadania realizowane na stanowisku ds. pozyskiwania funduszy unijnych w bie żącym 
okresie: 

- wniosek na operacj ę  pn. „Gotowanie na ludowo w Rusinowie", z łożony przez Gminę  
Swidwin w Lokalnej Grupie Dzia łania „Powiatu Swidwińskiego" na powierzenie grantu 
został  wybrany do wsparcia; wniosek zosta ł  złożony w ramach poddzia łania „Wdrażanie 
lokalnych Strategii Rozwoju" obj ętego Programem Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 
2014-2020; wydarzenie kulturalne pn. „Gotowanie na ludowo w Rusinowie" zostanie 
zorganizowane w czerwcu 2019 r. 

- uzyskanie dofinansowania wniosku o powierzenie grantu na operacj ę  pn. „Dożynki 
gminne - turniej so łectw 2019 r." z łożony w Lokalnej Grupie Dzia łania „Powiatu 
Swidwińskiego" przez Stowarzyszenie; Gmina Swidwin udzieli ła pomocy przy 
opracowaniu wniosku 

- uzyskanie dofinansowania wniosku z łożonego przez Gminę  Świdwin do Ministerstwa 
Sportu i Turystyki w ramach programu rozwoju malej infrastruktury sportowo-
rekreacyjnej o charakterze wielopokoleniowym - Otwarte Strefy Aktywno ści (OSA); w 
ramach projektu planuje si ę  wybudować  obiekty sportowo-rekreacyjne w Bierzwnicy, 
Lekowie i Oparznie. 

- złożono wniosek w ramach programu uruchomionego przez Ministerstwo 
Sprawiedliwo ści na „.Doposażenie Ochotniczych Stra ży Pożarnych na terenie Gminy 
Swidwin" 

- składane są  dodatkowe wyja śnienia do Urzędu Marszałkowskiego w ramach 
Rewitalizacji Gminy Swidwin na projekt pt. „Rozbudowa świetlicy wiejskiej wraz z 
wyposażeniem w Be łtnie, Modernizacja i wyposażenie świetlicy wiejskiej wraz z 
remontem gminnej drogi w Z ąbrowie, Modernizacja oraz wyposa żenie pomieszczenia 
świetlicy wraz z rozbudową  miejsca integracyjnego dla mieszkańców w Starym 
Przybysławiu" 

- złożono wniosek w ramach Programu Wieloletniego „Senior+" na lata 2015-2020 
obejmuj ący utworzenie i wyposażenie Klubu „Senior+", który ma powsta ć  w świetlicy 
wiejskiej w Krosinie. 



Zadania realizowane na stanowisku ds. inwestycji i zamówie ń  publicznych w bieżącym 
okresie: 

- trwa budowa boiska wielofunkcyjnego w miejscowo ści Bierzwnica, termin realizacji jest 
zgodny z założeniami, w chwili obecnej wykonywana jest nawierzchnia poliuretanowa 

- zakończona zosta ła budowa drogi w miejscowo ści Świdwinek 
- przygotowywane jest zapytanie ofertowe na remont pomieszcze ń  sanitarnych przy sali 

gimnastycznej Szko ły Podstawowej w Bierzwnicy - warto ść  projektu 40.000 zł  (w tym 
wkład własny 20.000 z ł) 

- ogłoszone zosta ło zapytanie ofertowe na wykonanie dokumentacji projektowej 
przebudowy oczyszczalni ścieków w miejscowo ści Krosino 

- ogłoszone zostało zapytanie ofertowe dotycz ące remontu drogi dojazdowej przy budynku 
przedszkola w miejscowo ści Kluczkowo 

- wydano 15 decyzji o warunkach zabudowy dla budownictwa mieszkaniowego 
- przygotowywane s ą  wezwania do uszczegó łowienia parametrów charakterystycznych 

stacji bazowych dla wniosków o wydanie decyzji lokalizacji inwestycji celu publicznego 
złożonych przez operatora sieci PLAY w Lekowie, Smardzku i Bierzwnicy 

Pani Anna Pietryka przedstawi ła streszczenie karty informacyjnej, któr ą  przedstawi ł  inwestor 
chcący wybudować  kompostownię  odpadów biodegradowalnych w Starym Przybys ławiu: 

Na Sesji Rady Gminy w dniu 26.04.2018 r. Wójt w swoim sprawozdaniu poinformowa ł  
zebranych o tym, że firma EKO-ERDE Sp. z o.o. z woj. mazowieckiego z łożyła wniosek o 
wydanie decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach dla inwestycji pn. Budowa kompostowni 
odpadów biodegradowalnych w Starym Przybys ławiu. Budowa kompostowni ma na celu 
produkcj ę  środka poprawiaj ącego właściwo ści gleby. Łączna powierzchnia dzia łek 
obejmuj ących inwestycj ę  wynosi 3,1583 ha. Planowane przedsi ęwzięcie umożliwi odzysk 
substancji odżywczych zawartych w osadach ściekowych i innych odpadach oraz wykorzystanie 
ich między innymi w rolnictwie do uprawy ro ś lin przeznaczonych do produkcji kompostu, 
szkółkarstwie ro ślin, ogrodnictwie i le śnictwie oraz do produkcji ro ś lin na cele energetyczne. 
Celem prowadzenia procesu b ędzie uzyskanie przez inwestora produktu handlowego w postaci 
środka poprawiaj ącego właściwo ści gleby o nazwie „ERDE" produkowanego na podstawie 
posiadanej przez firm ę  decyzji Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi z 2013 r. W sk ład planowanej 
inwestycji wejdą: płyta kompostowa o powierzchni ok. 2800m 2 , płyta magazynowa o 
powierzchni ok. 625m2 , zbiornik na odcieki o pojemno ści ok. 100m3 , magazyn substratów o 
powierzchni ok. 740m 2, budynek socjalno-biurowy o powierzchni 329m 2, hydrofornia i magazyn 
paliw. Płyta kompostowa zostanie uszczelniona specjalistyczn ą  folią, a następnie zostaną  
ułożone płyty betonowe. Wszystkie odcieki powstaj ące podczas kompostowania kierowane b ędą  
do zbiornika bezodp ływowego. Na płycie usypane zostaną  pryzmy kompostowe. Proces 
kompostowania na pryzmach b ędzie prowadzony przez ca łą  dobę , przez ca ły rok. Roczna moc 
instalacji wynosi ć  będzie 27 tys. ton w skali roku. W tym czasie planuje si ę  przeprowadzi ć  około 
9-10 cykli kompostowych. 
W ramach przedsi ęwzięcia odpady dostarczane b ędą  na teren kompostowni samochodami 
ciężarowymi o szczelnych skrzyniach ładunkowych lub kontenerach, nast ępnie zostaną  
skierowane bezpo średnio do mieszalnika, gdzie po przemieszaniu uk ładane będą  w pryzmy. 
Część  odcieków zgromadzonych w szczelnym zbiorniku b ędzie wykorzystywana do 
ewentualnego nawilżania pryzm. Pozosta łe odcieki będą  wywożone do oczyszczalni ścieków. W 
celu zapobiegania lub w najgorszym przypadku ograniczenia emisji amoniaku z pryzm 
kompostowych zak łada się  ich pokrycie naturalnym biofiltrem w postaci gotowego środka 
poprawiaj ącego właściwości gleby lub kompostu. Proces przetwarzania odpadów b ędzie 
przebiegał  etapowo. Pierwszym etapem jest przygotowanie mieszanki (dozowanie odpadów, 
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dozowanie materia łów strukturalnych, dozowanie mikroorganizmów, mieszanie odpadów z 
wymienionymi komponentami). Drugi etap to kompostowanie w łaściwe. Zakładana wysoko ść  
pryzmy będzie wynosi ła 3m. Ułożona pryzma podlega ła będzie właściwemu procesowi 
kompostowania przez okres oko ło 4-5 tygodni. Proces kompostowania prowadzony b ędzie w 
pryzmach napowietrzanych z przerzucaniem, które b ędzie odbywało się  przy pomocy ładowarki 
lub koparko- ładowarki. Zale żnie od składu materiału wyj ściowego i zewnętrznych warunków 
termicznych mo że wystąpić  konieczność  nawilżania przerabianego materia łu. W takim 
przypadku wykorzystywane b ędą  powstałe w procesie kompostowani odcieki. Po zako ńczeniu 
opisanego procesu produkt przybiera struktur ę  ziemi ogrodniczej. 
Zgodnie z wypisem i wyrysem z rejestru gruntów Starostwa Powiatowego w Swidwinie 
przedmiotowe dzia łki stanowią  tereny przemys łowe. Stronami post ępowania są : inwestor EKO-
ERDE Sp. z o.o., osoby fizyczne jako w łaściciele działek sąsiaduj ących z planowaną  inwestycj ą , 
Powiatowy Zarząd Dróg w Swidwinie, Krajowy O środek Wsparcia Rolnictwa, Carbo-Bio Sp. z 
o.o., Carbo Holding Sp. z o.o., Carbo Eco Sp. z o.o. Zawiadomieniem z dnia 03.04.2018 r. Wójt 
Gminy Swidwin powiadomi ł  strony o wszcz ęciu postępowania. W tym samym dniu wys łano 
pisma do Regionalnej Dyrekcji Ochrony Srodowiska Wydzia ł  Spraw Terenowych w Koszalinie, 
Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie Zarz ąd Zlewni w Gryficach i 
Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Swidwinie z pro śbą  o wydanie opinii co 
do planowanego przedsi ęwzięcia oraz oddziaływania na środowisko i ewentualnego zakresu 
raportu. Dyrekcja Ochrony Srodowiska oraz Wody Polskie wezwa ły Wójta Gminy Swidwin do 
przedłożenia pisemnych uzupe łnień  do karty informacyjnej, którą  przedłożył  do wniosku 
inwestor. Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w Swidwinie w dniu 17.04.2018 r. wyda ł  
opinię  sanitarną  w której stwierdzi ł  potrzebę  przeprowadzenia oceny oddzia ływania na 
środowisko przedsi ęwzięcia i okre ślił  zakres raportu. W dniu 14.05.2018 r. inwestor przes łał  do 
Wójta uzupe łnienia do karty informacyjnej, które zosta ły przekazane do Wód Polskich i 
Regionalnej Dyrekcji Ochrony Srodowiska. Pismem z dnia 24.05.2018 r. Regionalna Dyrekcja 
Ochrony Srodowiska wyrazi ła opinię , że dla planowanego przedsi ęwzięcia nie jest wymagane 
przeprowadzenie oceny oddzia ływania na środowisko oraz okre ś lił  warunki realizacji inwestycji. 
Wody Polskie w odpowiedzi na pismo Wójta o wydanie opinii dla planowanego przedsi ęwzięcia 
wyraziły swoje stanowisko, że nie istnieje konieczno ść  przeprowadzenia oceny oddzia ływania i 
okre ś lił  warunki realizacji tej inwestycji na środowisko wodno-gruntowe. Wójt Gminy Swidwin 
podzielił  opinię  Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Swidwinie o potrzebie 
przeprowadzenia oceny oddzia ływania na środowisko i o zakresie raportu. W dniu 29.05.2018 r. 
Wójt Gminy Swidwin wydał  postanowienie w sprawie konieczno ści przeprowadzenia tej oceny 
oraz okre ś lił  zakres raportu o oddzia ływaniu na środowisko. W dniu 29.05.2018 r. Wójt Gminy 
Swidwin podał  do publicznej wiadomo ści w formie obwieszczenia informacj ę  o przystąpieniu do 
przeprowadzenia oceny oddzia ływania inwestycji na środowisko i rozpocz ęciu procesu udzia łu 
spo łeczeństwa w ramach post ępowania w sprawie wydania decyzji o środowiskowych 
uwarunkowaniach dla planowanego przedsi ęwzięcia pod nazwą  „Budowa kompostowni 
odpadów biodegradowalnych w Starym Przybys ławiu". Obwieszczenie by ło opublikowane. 
Dopiero na tym etapie post ępowania spo łeczeństwo miało możliwość  udziału w tym 
postępowaniu, jak również  do składania uwag i wniosków. Termin ten ju ż  się  kończy i upływa 
30.06.2018 r. Po tym terminie wnioski, które wp łyną  do Wójta nie b ędą  rozpatrywane. W chwili 
obecnej postępowanie jest zawieszone do czasu przed łożenia przez inwestora raportu o 
oddziaływaniu przedsi ęwzięcia na środowisko. W związku z prowadzonym post ępowaniem w 
dniu 18.06.2018 r. odbyło się  zebranie wiejskie w Starym Przybys ławiu. W dniu dzisiejszym 
odbędzie się  zebranie wiejskie w Kl ępczewie. Inwestor z łożył  taki sam wniosek w gminie Brojce 
w powiecie gryfickim. 
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Ad. 7. PODJĘCIE UCHWAL 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosi ła Sekretarz Gminy Panią  Halinę  
Czaj kowską  o przedstawienie projektów uchwa ł : 

- Uchwała w sprawie wyra żenia zgody na dzier żawę  nieruchomo ści w Świdwinie przy 
ul. Spółdzielczej (uchwalę  podj ęto jednog łośnie i nadano jej Nr XL VI/291/2018) 

- Uchwała w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwole ń  na sprzedaż  napojów 
alkoholowych na terenie Gminy Swidwin (uchwalę  podj ęto jednoglo śnie i nadano jej Nr 
XL VI/292/2018) 

- Uchwała w sprawie wprowadzenia w okre ś lonych miejscach publicznych na terenie Gminy 
Swidwin odstępstwa od zakazu spo żywania napojów alkoholowych. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak zauważyła, że odczytane przez Pani ą  Sekretarz 
w punkcie 15-tym projektu uchwały działki nr 18/2 i nr 20/6 nie s ą  działkami gminnymi. Radni 
otrzymali taki właśnie projekt uchwały. 
Następnie Przewodnicz ąca przeczyta ła prawidłowy zapis *1 pkt 15) projektu uchwa ły: 
„Smardzko: działka gminna nr 28/1, dzia łka gminna nr 8/11, dzia łka nr 18/2, działka nr 20/6". 

Pani Bożena Wieczorek zauważyła, że nie wszystkie działki w Klępczewie wymienione w 
projekcie uchwały są  działkami gminnymi. 

Przewodnicz ąca Rady Pani Anna Olejniczak zarządziła przerwę  w obradach w celu 
wyjaśnienia zapisów dotycz ących działek. 

PRZERWA 10.50-11.00 

Po przerwie powrócono do obrad nad uchwa łą  w sprawie wprowadzenia w okre ś lonych 
miejscach publicznych na terenie Gminy Swidwin odst ępstwa od zakazu spo żywania napojów 
alkoholowych. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak po wyjaśnieniu wątpliwości zaproponowała 
naniesienie poprawki do projektu uchwa ły, gdzie we wszystkich 19 punktach zostanie 
wykre ś lone słowo „gminna". Radni nie wnie śli sprzeciwu do zaproponowanej poprawki. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosiła o przybycie na sal ę  posiedzeń  Panią  
Kingę  Naniewicz podinspektor ds. obs ługi centralnej ewidencji działalności gosp. UG Swidwin, 
która by ła autorką  projektu uchwa ły, celem wyjaśnienia poj ęcia „miejsce publiczne". 

Pani Kinga Naniewicz przedstawi ła definicj ę  miejsca publicznego. Wyja śniła, że poj ęcia tego 
nie ma zawartego w ustawie o wychowaniu w trze źwo ści i przeciwdziałaniu alkoholizmowi, a 
wywodzi się  z przepisów prawa oraz orzecznictwa s ądowo-administracyjnego w tej sprawie. W 
rozumieniu orzecznictwa NSA jest to miejsce ogólnodost ępne dla ogó łu niezidentyfikowanych 
osób. Są  to działki gminne, działki należące do samorządów, ale mogą  to tek być  tereny, które 
nie są  własnością  gminy i skarbu państwa. Mogą  to być  działki prywatne, jeżeli dostęp do nich 
ma nieograniczona liczba osób. 



Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak zarządziła głosowanie nad uchwałą  w sprawie 
wprowadzenia w okre ślonych miejscach publicznych na terenie Gminy Swidwin odst ępstwa od 
zakazu spo żywania napojów alkoholowych. 

Uchwa łę  podj ęto jednog łośnie i nadano jej Nr XLyI/293/2018. 

- Uchwała w sprawie przyj ęcia projektu Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 
ścieków na terenie gminy Swidwin (uchwa łę  podj ęto jednog łośnie i nadano jej Nr 
XL VI/294/2018) 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosiła Skarbnik Gminy Panią  Renatę  
Kamińską  o przedstawienie projektów uchwa ł : 

- Uchwała w sprawie dokonania zmian w bud żecie gminy na rok 2018 (uchwalę  podj ęto 
jednog łośnie i nadano jej Nr XLVI/295/2018) 

Ad. 8. ODPOWIEDZI NA INTERPELACJE I ZAPYTANIA 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska poinformowała, że na interpelacj ę  Pani Bożeny 
Wieczorek odpowie Kierownik Referatu Rolnego Pani Anna Pietryka. 
Odpowiedź  na interpelacj ę  Pani Iwony Piotrowicz udzieli Prezes GZGK w Swidwinie Pan Rafa ł  
Terlecki, natomiast interpelacja Pana Krzysztofa Kaszuby zostanie przekazana Panu Wójtowi, 
który zajmie się  sprawą . 

Pani Anna Pietryka powiedziała, że w dniu dzisiejszym został  wysłany do Klępczewa 
pracownik urzędu gminy, by sprawdzi ć  jak duża jest awaria chodnika. Nast ępnie pracownik udał  
się  do firmy, która wykonała chodnik i ustali ł , że ok. 15 lipca br. awaria zostanie naprawiona. 

Pan Rafa ł  Terłecki odpowiadaj ąc na interpelacj ę  dotyczącą  kanalizacji w Bystrzynie i 
Niemierzynie poinformowa ł , że największą  wiedzę  posiada na temat projektu kanalizacji w 
Niemierzynie, bo tam GZGK jest inwestorem i potencjalnym wykonawc ą . Prezes powiedział , że 
został  napisany wniosek do Regionalnego Programu Operacyjnego na dofinansowanie inwestycji 
w naborze z zesz łego roku, który przeszed ł  pierwszy etap weryfikacji, natomiast w drugim etapie 
został  odrzucony. GZGK z łożył  protest, który nie zosta ł  jeszcze rozstrzygni ęty. Przys łane zostało 
pismo z informacj ą , że termin nie zosta ł  dotrzymany ze wzgl ędu na szczególnie skomplikowany 
charakter sprawy. Natomiast je żeli chodzi o Bystrzyn ę  to wniosek pisany przez gminę  odpadł  w 
pierwszej turze oceny. Prezes doda ł , że od 2.07. do 31.08.2018 r. planowany jest nowy nabór z 
tego samego działania i z tego co wie, gmina b ędzie aplikowała o dofinansowanie projektu 
kanalizacji w Bystrzynie. GZGK równie ż  nie czekaj ąc na rozstrzygni ęcie protestu, napisze 
jeszcze raz wniosek o dofinansowanie projektu kanalizacji w Niemierzynie w ramach nowego 
naboru. 

Ad. 9. WOLNE WNIOSKI 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak przekazała informacj ę  dotyczącą  sprawy rejestru 
umów. Powiedziała, że w odpowiedzi na odwo łanie SKO otrzymała od Wójta Gminy informacje 
o obszernym zakresie pracy, jaki nale ży włożyć  w przygotowanie wnioskowanego przez ni ą  
rejestru umów. W zwi ązku z tym Przewodnicz ąca zmodyfikowała swój wniosek w ten sposób, 
że zawnioskowa ła o przedstawienie skanu umów za 2017 r. W odpowiedzi na wniosek 
otrzymała w formie elektronicznej skany wszystkich umów zawartych przez urz ąd gminy w 
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2017 r. Przewodnicz ąca przekaza ła te informacj ę  radnym ponieważ, mówiła że będzie 
informowała o losach jej wniosku o udost ępnienie informacji publicznej. 

Pani Iwona Bobik w związku z realizacj ą  przez GOPS w Świdwinie zadania świadczenie 
„Dobry Start" zwróci ła się  do radnych i so łtysów o poinformowanie mieszka ńców gminy, ze 
wnioski od 1 lipca br. mo żna składać  drogą  elektroniczn ą  tj. poprzez profil zaufany EPUAP lub 
bankowo ść  elektroniczną . Ponadto od 1 sierpnia br. wnioski b ędzie można składać  osobiście w 
GOPS, a także drogą  pocztową . Termin składania wniosków up ływa 30 listopada 2018 r. Na t ę  
okoliczno ść  ośrodek przygotował  ulotki informacyjne, które w przerwie zosta ły rozdane 
sołtysom i radnym z pro śbą, aby rozpropagować  w swoich miejscowo ściach. Od I sierpnia br., 
w celu ułatwienia sk ładania wniosków mieszkańcom, będzie moż liwe składanie wniosków na 
świetlicach wiejskich w poszczególnych miejscowo ściach. Harmonogram, kiedy to b ędzie się  
odbywać  zostanie umieszczony na stronie internetowej, a so łtysi zostaną  poinformowani drogą  
pisemną . 

Pan Krzysztof Kaszuba powiedział , że chciałby dowiedzieć  się , jaki cel ma dzisiejsze zebranie 
w Klępczewie odno śnie kompostowni. Zauważył , że termin składania odwo łań  jest wyznaczony 
do 30.06.br., natomiast termin zebrania jest 29.06.br. o godz. 18.00. Zak ładaj ąc, ze spotkanie 
potrwa dwie godziny, to od godz. 20.00 do 24.00 b ędą  mieli czas na z łożenie protestu. Radny 
dodał , że jego zdaniem teraz jest czas na to, aby so łtys Przybys ławia porozmawiał  z radnymi i 
powiedział , co przedsięwziął , żeby tej kompostowni nie by ło. 

Pan Zbigniew Niedzialek, So łtys so łectwa Stary Przybys ław powiedział , że doskonale wie co 
to jest kompostownia, bo przeje żdżał  koło podobnej w kierunku Bydgoszczy. Nast ępnie odczyta ł  
obwieszczenie Wójta o przyst ąpieniu do przeprowadzenia oceny oddzia ływania na środowisko i 
rozpoczęciu procedury udziału społeczeństwa w ramach postępowania w sprawie wydania 
decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach dla planowanego przedsi ęwzięcia polegaj ącego na 
budowie kompostowni odpadów biodegradowalnych na dzia łkach nr 1/14, 1/16 obr ęb 
Przybysław Gmina Swidwin. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosi ła Sołtysa o przedstawienie informacji 
jakie kroki podj ęto po zebraniu wiejskim. 

Pan Zbigniew Niedzialek, So łtys so łectwa Stary Przybyslaw powiedział , że Sołectwo Stary 
Przybysław wniosło protest przeciwko budowie kompostowni, poniewa ż  jej wybudowanie 
spowoduje zatrucie gleby oraz wód powierzchniowych i gruntowych, pogorszenie jako ści 
powietrza, degradacj ę  gleb oraz środowiska naturalnego w obrębie lasu i pól uprawnych, 
ograniczenie mo ż liwo ści produkcji rolnej i le śnej z uwagi na wzrost zanieczyszcze ń, utratę  
miejsc rekreacyjnych, wypoczynkowych oraz zmniejszenie strefy zabudowy, zmniejszenie 
walorów agroturystycznych, utrat ę  wpływu na turystykę , pogorszenie warunków życia ludzi, 
nieodwracalne straty w faunie, wzrost ryzyka zachorowania na powa żne choroby. 
So łtys sołectwa Stary Przybys ław poprosi ł  pozostałych sołtysów z terenu gminy Swidwin o 
podpisy pod protestem. Doda ł , że w dniu dzisiejszym złoży ten protest do Burmistrza Miasta 
Swidwin, do Starosty Swidwińskiego, do Rady Powiatu i Wójta Gminy Swidwin. 

Pan Lech Lipka, So łtys so łectwa Berkanowo zauważył , że nie ma co się  dziwić  inwestorowi, 
bo inwestycja przyniesie pieni ądze, a tam, gdzie s ą  pieniądze nie liczy si ę  życie mieszkańców, a 
nawet dzieci. Doda ł , że mieszkańcy są  od tego, by wyrazi ć  swoj ą  opinię . W sołectwie 
Berkanowo wszyscy są  przeciwni budowie kompostowni, o czym świadczy ponad sto zebranych 
podpisów pod protestem. Zdaniem So łtysa, każdy komu na sercu leży zdrowie mieszkańców i 
dzieci powinien tak postąpić . 
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Pani Honorata G łuchowska, So łtys so łectwa Rusinowo zadała pytanie odno śnie pisma z 
GOPS, które zostało rozdane w czasie przerwy. Czy so łtysi maj ą  z tym pismem chodzi ć  do 
mieszkańców i informować  ich, czy wystarczy wywiesi ć  je na tablicy og łoszeń? 

Pani Iwona Bobik odpowiedziała, że pierwszą  wersj ę  ulotki przekaza ła w formie dwustronnej, 
aby so łtysi podczas jej wypowiedzi widzieli o czym mówi, natomiast po Sesji dodatkowo każdy 
sołtys otrzyma drug ą  wersj ę  informacji, którą  będzie można umieścić  na tablicy ogłoszeń . 

Pani Honorata Gluchowska, So łtys so łectwa Rusinowo zauważyła, że z dniem jutrzejszym 
mija termin na z łożenie protestu odno śnie bud wy kompostowni. Powiedzia ła, że według jej 
wiedzy, je ś li mijaj ący termin przypada w dzie ł  wolny od pracy urzędu gminy, to ostatecznym 
dniem złożenia dokumentów jest poniedziałek. Dodała, że w tej sytuacji, pomimo zebrania 
wiejskiego w dniu dzisiejszym, so łectwo Klępczewo na pewno zdo ła się  wyrobić . 
Pani Sołtys powiedziała, że podpisuje si ę  pod protestem i zbiera podpisy mieszka ńców, które w 
poniedziałek będą  dostarczone. Natomiast swoje dzia łania w tej sprawie zacz ęła tydzień  temu. 
Zbierała informacje na temat szkodliwo ści takiej kompostowni, bo inwestor mówi ł  tylko o 
dobrej stronie inwestycji, a gmina b ędzie miała na swoim terenie bomb ę  biologiczno-chemiczną . 
Na zakończenie wypowiedzi stwierdzi ła, że przy zastosowaniu filtrów o których informowa ła 
Pani Anna Pietryka, żeby zmniejszy ć  emisj ę  lotnych związków organicznych wytwarza si ę  w 
nadmiarze podtlenek azotu, który dzia ła jak narkotyk rozweselaj ący. 

Pani Iwona Piotrowicz zapytała, od kiedy rozpocz ęły się  formalne rozmowy i informacje, bo o 
kompostowni słyszała już  w poprzednim roku? Poprosi ła, żeby to sprawdzi ć  i na spotkaniu po 
Sesji przedstawi ć . Radna powiedzia ła, że nie rozumie dzisiejszego po śpiechu, jeżeli o sprawie 
było wiadomo wcze śniej. Zauważyła, że w sytuacji kiedy by ły prowadzone rozmowy odno śnie 
klastrów energii przyjechali w łaściciele, którzy przedstawili radnym jak to b ędzie działać , jaka 
jest ich propozycja wspó łpracy. Wtedy radni podj ę li świadome działania dużo wcze śniej. 
Natomiast w tej sytuacji, je żeli w ciągu roku były informacje o tym, że kompostownia b ędzie to 
sądziła, że jest już  po konsultacjach spo łecznych i po zbadaniu terenu, który by ł  wytypowany do 
tej inwestycji. W związku z tym radna jest zdziwiona dzisiejsz ą  szybką  akcj ą  na ostatni ą  chwilę . 

Pan Zbigniew Niedzia łek, So łtys so łectwa Stary Przybys ław poprosi ł, by Pani Sołtys z 
Klępczewa tek przy łączyła się  do protestu przeciwko budowie kompostowni. 

Ad. 10. ZAKOŃCZENIE 

W związku z wyczerpaniem tematyki posiedzenia Przewodnicz ąca Rady Gminy zamkn ęła 
XLVI/201 8 Sesj ę  Rady Gminy Swidwin. 

Na tym protokó ł  zakończono. 

Przewodnicząca Rady 

a &éj*niczak 

Protokołowała 

Izabela Zawojska 
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